
Rada Gminy Kalinowo 

Radni - Sesja 

Protokół nr  

XLV Sesja w dniu 14 września 2023  

Obrady rozpoczęto 14 września 2023 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 11:25 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Aneta Budzińska  

2. Mieczysław Głębocki 

3. Lucjan Górski 

4. Małgorzata Karwowska 

5. Ilona Kierkla 

6. Iwona Kulbacka 

7. Dariusz Kuprewicz 

8. Marek Markiewicz 

9. Iwona Michniewicz 

10. Marek Nalewajko 

11. Mariola Raczyńska 

12. Tadeusz Rymarczyk 

13. Bogumiła Skarżyńska 

14. Tadeusz Suchański 

15. Krzysztof Wiśniewski 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Mieczysław Głębocki 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

 

Głosowano w sprawie: 

Dodanie uchwały w sprawie ustalenia opłaty za wprowadzenie nieczystości ciekłych do stacji 

zlewnej na oczyszczalni ścieków komunalnych w Kalinowie oraz w Pisanicy dostarczanych 

pojazdami asenizacyjnymi.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Aneta Budzińska , Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Ilona 

Kierkla, Iwona Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Iwona Michniewicz, 

Marek Nalewajko, Mariola Raczyńska, Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz 

Suchański, Krzysztof Wiśniewski 

 



Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie całego porządku obrad..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Aneta Budzińska , Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Ilona 

Kierkla, Iwona Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Iwona Michniewicz, 

Marek Nalewajko, Mariola Raczyńska, Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz 

Suchański, Krzysztof Wiśniewski 

 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia z dnia 22 czerwca 2023 r. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia z dnia 22 czerwca 2023 r..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Ilona Kierkla, Iwona 

Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Iwona Michniewicz, Marek Nalewajko, 

Mariola Raczyńska, Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz Suchański, 

Krzysztof Wiśniewski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Aneta Budzińska  

 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Andrzej Bezdziecki 

Szczegółowe omówienie znajduje się w nagraniu. 

 

5. Interpelacje radnych i zapytania sołtysów. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Marek Markiewicz 

Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, wracam do tematu z komisji. 

Chciałem, żeby to było zaprotokołowane, jeśli chodzi o wiaty przystankowe w miejscowości 

Długie. Temat był omawiany na komisjach. Tak, żeby nie zapomnieć, zaprotokołować                    

i pomyśleć o zabezpieczeniu naszym dzieciom dojazdu i ochrony zdrowia, bo to głównie. 

Drugi temat to też był na komisji omawiany przeze mnie. To jest utworzenie żłobka, bo są 

wnioski o potrzebie takiego żłobka. I jeszcze jest jeden temat, bardzo też ważny. Wnoszę              



o zwiększenie wynagrodzenia zatrudnionej administracji, która nie jest zmotywowana 

najniższą krajową. Z tego co wiem, sporo doświadczonych pracowników odeszło. Być może ci 

co pracują, to nie znaczy, że nie zrezygnują w każdej chwili. A szkoda naprawdę pozbywać się 

naszych doświadczonych wieloletnich pracowników. Bo jest problem z pozyskaniem nowego 

doświadczonego pracownika, aby przejął te obowiązki, które były dotychczas pełnione. 

To tak pokrótce. Dziękuję. 

 

- Tadeusz Rymarczyk 

Co z apteką w Kalinowie? Cały rok nie będzie już? Pytają się, przychodzą, a my nie wiemy. 

 

- Marek Nalewajko 

Ja mam taką tylko prośbę do Wójta i do Sekretarza. Bo mnie tam jedna pani prosiła z Kolonii, 

czy nie można by było autobus puścić tam na te kolonie i postawić przystanku? Bo ta kobieta 

naprawdę musi dziecko budzić wpół do 6, żeby dotrzeć z tym dzieckiem na przystanek. A tam 

akurat na tej obwodnicy by zawracał autobus. Troje dzieci chodzi z Kolonii do szkoły. 

 

- Iwona Michniewicz 

Ja chciałabym zgłosić prośbę od Pani Sołtys Dudek. Mieszkańcy wsi Dudki potrzebują drogi 

utwardzonej asfaltem do Państwa Kowalczyków. To jest droga na Kolonie. Także gdyby się 

jakieś środki znalazły. 

 

- Anna Markowska  

Chciałabym podziękować w imieniu mieszkańców Grądzkie Ełckie za nową nawierzchnię           

i nasi mieszkańcy proszą o dalsze remonty. 

 

- Mirosław Milewski 

Modernizacja plaży w Skrzypkach 

- Wiesława Koźmińska 

Nasza wieś jest przy dwóch jeziorach i mamy plażę. Nie mamy dojścia do plaży i tu jest prośba, 

bo osobiście poszłam zobaczyć, co się dzieje na dawnej plaży, gdzie w tej chwili żeglarski obóz 

używa tej plaży. Jest tam miejsce na tyle, żeby wydzielić dla wsi Stacze, dla mieszkańców wsi 

Stacze, jakieś kąpielisko.  

 

- Stefan Markowski 

Mam zapytanie. Co się dzieje z kolumbarium na cmentarzu? Będzie budowane, czy nie? 



 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

a) nadania nazwy ulicy Klonowa w miejscowości Łoje, 

Szczegółowe omówienie uchwały znajduje się w nagraniu. 

Głosowano w sprawie: 

nadania nazwy ulicy Klonowa w miejscowości Łoje,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Aneta Budzińska , Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Ilona 

Kierkla, Iwona Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Iwona Michniewicz, 

Marek Nalewajko, Mariola Raczyńska, Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz 

Suchański, Krzysztof Wiśniewski 

 

b) nadania nazwy ulicy Lipowa w miejscowości Łoje, 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Mariusz Klepacki 

- Szczegółowe omówienie uchwały znajduje się w nagraniu. 

 

Głosowano w sprawie: 

nadania nazwy ulicy Lipowa w miejscowości Łoje,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Aneta Budzińska , Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Ilona 

Kierkla, Iwona Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Iwona Michniewicz, 

Marek Nalewajko, Mariola Raczyńska, Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz 

Suchański, Krzysztof Wiśniewski 

 

c) nadania nazwy ulicy Akacjowa w miejscowości Makosieje, 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Mariusz Klepacki 

Szczegółowe omówienie uchwały znajduje się w nagraniu. 

 

Głosowano w sprawie: 

nadania nazwy ulicy Akacjowa w miejscowości Makosieje,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 



ZA (15) 

Aneta Budzińska , Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Ilona 

Kierkla, Iwona Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Iwona Michniewicz, 

Marek Nalewajko, Mariola Raczyńska, Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz 

Suchański, Krzysztof Wiśniewski 

 

d) nadania nazwy ulicy Brzozowa w miejscowości Makosieje, 

Szczegółowe omówienie uchwały znajduje się w nagraniu. 

 

Głosowano w sprawie: 

nadania nazwy ulicy Brzozowa w miejscowości Makosieje,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Aneta Budzińska , Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Ilona 

Kierkla, Iwona Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Iwona Michniewicz, 

Marek Nalewajko, Mariola Raczyńska, Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz 

Suchański, Krzysztof Wiśniewski 

 

e) nadania nazwy ulicy Łąkowa w miejscowości Romoty, 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Mariusz Klepacki 

Szczegółowe omówienie uchwały znajduje się w nagraniu. 

 

Głosowano w sprawie: 

nadania nazwy ulicy Łąkowa w miejscowości Romoty,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Aneta Budzińska , Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Ilona 

Kierkla, Iwona Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Iwona Michniewicz, 

Marek Nalewajko, Mariola Raczyńska, Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz 

Suchański, Krzysztof Wiśniewski 

 

f) zaliczenia dróg do kategorii dróg Gminnych, 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Mariusz Klepacki 

Szczegółowe omówienie uchwały znajduje się w nagraniu. 

 

Głosowano w sprawie: 

zaliczenia dróg do kategorii dróg Gminnych,.  

 



Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Aneta Budzińska , Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Ilona 

Kierkla, Iwona Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Iwona Michniewicz, 

Marek Nalewajko, Mariola Raczyńska, Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz 

Suchański, Krzysztof Wiśniewski 

 

g) rozpatrzenie skargi na działalność Wójta Gminy Kalinowo dotyczącej postępowania 

podatkowego, 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Tadeusz Suchański 

- Mariusz Klepacki 

Szanowni Państwo, chodzi o skargę jednego z naszych podatników z terenu Gminy Kalinowo, 

który złożył skargę do Samorządowego Kolegium Odwoławczego. Znaczy skargę, złożył 

zażalenie w formie pisma. Naskarżył, że Pan Wójt nie umie czytać przepisów, żeby to go 

pouczyło, żeby te przepisy bardziej rozumiał. Chodzi o sprawę podatkową, w której skarżący 

nie chce płacić podatku rolnego, podatku od nieruchomości za tereny, przez które przeszła 

inwestycja strategiczna, polegająca na budowie gazociągu systemowego Polska-Litwa. Pan 

skarżący twierdzi, że grunt odebrano mu niezgodnie z prawem. Wojewoda zabrał mu. On nie 

może użytkować. Wobec tego, nie powinien płacić podatku od nieruchomości, co jest 

niezgodne z przepisami prawa, z ordynacją podatkową, gdyż nie ma różnicy, czy dany 

właściciel terenu użytkuje go rolniczo, czy też w inny sposób. Do opodatkowania jest grunt, 

jeżeli jest jego własnością. Podatnik powinien go opłacać. Wiele jest na ten temat opinii 

prawnych, rozstrzygnięć, czy też wyroków NSA. Wobec powyższego, stwierdzamy, komisja 

stwierdziła, że starga jest bezzasadna i należy w takiej formie podjąć uchwałę.  

 

Głosowano w sprawie: 

rozpatrzenie skargi na działalność Wójta Gminy Kalinowo dotyczącej postępowania 

podatkowego,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Aneta Budzińska , Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Ilona 

Kierkla, Dariusz Kuprewicz, Iwona Michniewicz, Marek Nalewajko, Mariola Raczyńska, 

Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz Suchański, Krzysztof Wiśniewski 

PRZECIW (1) 

Marek Markiewicz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Iwona Kulbacka 

 



h) rozpatrzenie skargi na działalność Wójta Gminy Kalinowo dotyczącej postępowania w 

sprawie związanej z programem ,,Ciepłe Mieszkanie”, 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Tadeusz Suchański 

- Mariusz Klepacki 

 

Chodzi o skargę złożoną przez jedną z mieszkanek Gminy Kalinowo. Dotyczy programu Ciepłe 

Mieszkanie. Ciepłe Mieszkanie jest to program, który jest realizowany przez Wojewódzki 

Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Ogłaszany jest w formie dotacji dla gmin. 

Gminy później ten program realizują na podstawie wniosków od mieszkańców i przyznają 

dotacje w systemie wnioskujących. Tyle, że Ciepłe Mieszkanie nie dotyczy każdego 

mieszkańca, tylko dotyczy mieszkańców zajmujących tzw. małe wspólnoty mieszkaniowe. 

Problem wyszedł z tego, że my na początku tego roku, żeby w ogóle rozeznać się w sytuacji     

i w potrzebach naszych mieszkańców odnośnie tego programu, wystosowaliśmy na naszych 

stronach internetowych takie zapytanie w formie wstępnych deklaracji, czy mieszkańcy będą 

zainteresowani takim programem. W wyniku pierwszego zapytania wstępnych deklaracji do 

gminy wpłynęło 6. Stwierdziliśmy, że może część mieszkańców jeszcze nie wie, nie dotarła ta 

informacja. Ponowiliśmy swoją prośbę. Po ponownej prośbie wpłynęła tylko 1 deklaracja. 

Mieszkanka, która skarży, że ona złożyła wniosek do gminy, a gmina nie rozpatrzyła i nie 

dostała dotacji. Nie wiem dlaczego taką formę przyjęła skargi. Moim zdaniem nie zrozumiała 

intencji naszej. Żebyśmy udzielili dotacji dla mieszkańców, najpierw musimy wystąpić                 

z wnioskiem do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. Wniosek musi pozytywnie 

być rozpatrzony i musi mieć podpisaną umowę z Wojewódzkim Funduszem na realizację tego 

programu. Owszem, był nabór w 2022 roku. Ten nabór był robiony na początku 2022 roku. 

Mało która z gmin w województwie była przygotowana. Na 116 gmin 22 gminy w ogóle złożyły 

wnioski. Wstępne deklaracje były nam potrzebne, żeby oszacować wartość wniosku, bo trudno 

wnioskować o kwotę, czy 50 000 zł, czy 500 000 zł, czy 1 000 000 zł, bo tego nie wiedzieliśmy. 

Na dzień dzisiejszy Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska nie ogłosił jeszcze konkursu, 

naboru w ramach Ciepłego Mieszkania. Czekamy na ogłoszenie. Miało to nastąpić w drugim 

kwartale bieżącego roku. Później przesunięto na trzeci. Trzeci kwartał się kończy, konkursu 

brak. Jak Wojewódzki Fundusz ogłosi, zobaczymy, jakie będą wytyczne do tego programu,         

a później możemy podejmować decyzje, czy do niego przystąpimy. Jeżeli przystąpimy, to 

będziemy pisać wniosek i wtedy będziemy oczekiwać na jego rozstrzygnięcie i realizację. Ale 

ta realizacja będzie mogła nastąpić nie wcześniej niż w 2024 roku. Jaki termin, do dnia 

dzisiejszego tego nie jesteśmy nawet w stanie wskazać i sugerować, gdyż nie znamy 

podstawowych zasad naboru na 2023 rok. Wobec tego, Komisja Skarg i Wniosków uznała 

skargę za bezzasadną i zawnioskowała do Rady Gminy o jej odrzucenie. Taką uchwałę Pan 

Przewodniczący Komisji Skarg i Wniosków Państwu przedstawił. Ja w imieniu swoim i Wójta 

proszę o odrzucenie w tej sprawie. 

 

Głosowano w sprawie: 

rozpatrzenie skargi na działalność Wójta Gminy Kalinowo dotyczącej postępowania w 

sprawie związanej z programem ,,Ciepłe Mieszkanie”,.  

 

Wyniki głosowania 



ZA: 10, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Dariusz Kuprewicz, Iwona 

Michniewicz, Marek Nalewajko, Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz 

Suchański, Krzysztof Wiśniewski 

PRZECIW (5) 

Aneta Budzińska , Ilona Kierkla, Iwona Kulbacka, Marek Markiewicz, Mariola Raczyńska 

 

i) emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu, 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Grażyna Suchocka 

Szczegółowe omówienie uchwały znajduje się w nagraniu. 

 

Głosowano w sprawie: 

emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Aneta Budzińska , Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Ilona 

Kierkla, Iwona Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Iwona Michniewicz, 

Marek Nalewajko, Mariola Raczyńska, Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz 

Suchański, Krzysztof Wiśniewski 

 

j) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023 -2035, 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Grażyna Suchocka 

Szczegółowe omówienie uchwały znajduje się w nagraniu. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023 -2035,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Aneta Budzińska , Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Ilona 

Kierkla, Iwona Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Iwona Michniewicz, 

Marek Nalewajko, Mariola Raczyńska, Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz 

Suchański, Krzysztof Wiśniewski 

 

k) zmian budżetu gminy Kalinowo na 2023 rok. 

Szczegółowe omówienie uchwały znajduje się w nagraniu. 



Głosowano w sprawie: 

zmian budżetu gminy Kalinowo na 2023 rok..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Aneta Budzińska , Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Ilona 

Kierkla, Iwona Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Iwona Michniewicz, 

Marek Nalewajko, Mariola Raczyńska, Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz 

Suchański, Krzysztof Wiśniewski 

 

l) ustalenia opłaty za wprowadzenie nieczystości ciekłych do stacji zlewnej na oczyszczalni 

ścieków komunalnych w Kalinowie oraz w Pisanicy dostarczanych pojazdami asenizacyjnymi 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Grażyna Suchocka 

- Andrzej Bezdziecki 

Szczegółowe omówienie uchwały znajduje się w nagraniu. 

 

Głosowano w sprawie: 

ustalenia opłaty za wprowadzenie nieczystości ciekłych do stacji zlewnej na oczyszczalni 

ścieków komunalnych w Kalinowie oraz w Pisanicy dostarczanych pojazdami 

asenizacyjnymi.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Aneta Budzińska , Mieczysław Głębocki, Lucjan Górski, Małgorzata Karwowska, Ilona 

Kierkla, Iwona Kulbacka, Dariusz Kuprewicz, Marek Markiewicz, Iwona Michniewicz, 

Marek Nalewajko, Mariola Raczyńska, Tadeusz Rymarczyk, Bogumiła Skarżyńska, Tadeusz 

Suchański, Krzysztof Wiśniewski 

 

7. Odpowiedzi na interpelacje radnych i zapytania sołtysów. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Andrzej Bezdziecki 

Szanowni Państwo, jak zawsze w kolejności zgłoszeń. Pan Marek Markiewicz, wiaty 

przystankowe. Przyjmuję do wiadomości. Jak uda mi się wygospodarować środki, to będę starał 

się jak najszybciej to zabezpieczyć. Kwestia wniosku dotycząca żłobka i przedszkola. Wpłynęła 

wczoraj do Urzędu Gminy, tzn. wpłynął ten wniosek. Ja chciałbym powiedzieć tak, że                  

w zasadzie na wniosek tej pani, która złożyła ten wniosek, wydłużyliśmy prace przedszkola na 

terenie Gminy Kalinowo. Konkretnie, w samym Kalinowie do godziny 16:30, by właśnie ci 

rodzice, którzy pracują, mogli korzystać z dłuższej opieki. Wiem, że niewiele, ale kilkoro dzieci 

korzysta z tej usługi. Natomiast, na pewno nie korzysta ta pani, która wnioskowała o tą sprawę. 

Zresztą sama we wniosku pisze, że dowozi. Widocznie tak się ułożyło, że dowozi to dziecko 



do przedszkola w Ełku. Jeśli chodzi o żłobek. Tam są zaproponowane dwa rozwiązania. Albo 

wybudowanie żłobka na terenie Gminy Kalinowo albo dopłata do pobytu dziecka w żłobku      

w placówce niepublicznej. Ja w tej chwili nie chcę się wypowiadać na ten temat konkretnie, bo 

muszę ten temat ogarnąć i zgłębić. Żeby zorientować się w ogóle, jakie możliwości są, by gmina  

pobyt w tego typu placówce. Bo przecież za pobyt w przedszkolach publicznych, Pani Skarbnik 

proszę mówić, czy nie popełnię tutaj błędu, za nasze dzieci mieszkające na terenie Gminy 

Kalinowo, a uczestniczące w zajęciach w przedszkolach publicznych na terenie. Ale 

podkreślam, jeśli chodzi o placówki publiczne, a nie placówki niepubliczne. Bardzo proszę 

Panie Marku o tą część dotyczącą pracowników, bo ja nie bardzo mogłem zrozumieć sens             

i intencje. Nie złapałem tutaj. O co chodzi? 

 

- Marek Markiewicz  

Dochodzą słuchy, że odchodzą doświadczeni pracownicy, bo niestety, nie oszukujmy się, nie 

jest motywacją najniższe wynagrodzenie do dalszej pracy i na rzecz mieszkańców naszej 

gminy. Dlatego też trzeba przyjrzeć się temu tematowi, bo wiem, że sporo doświadczonych 

pracowników odeszło. Nie trudno przewidzieć, że być może jakiś zamysł jest wśród jeszcze 

obecnie pracujących. Żeby nie pozbyć się fachowców i nie zostać z ręką w nocniku, bo zanim 

się wdroży nowego pracownika. Nie mówię, że od razu to musi być jakiś nieudacznik. 

 

- Andrzej Bezdziecki 

 

Panie Marku, krótka odpowiedź. Na dzień dzisiejszy gmina wypełnia wszystkie swoje 

obowiązki ustawowe. Wszystkie stanowiska pracy są zabezpieczone. Nie potrafię Panu odnieść 

się do tematu, takiej formy zapytania. Bo wie Pan. Ludzie odchodzą na emerytury, to po 

pierwsze. Albo znajdują sobie lepsze miejsca. - O te lepsze miejsca tutaj chodzi. Pragnę Pana 

uspokoić, że na dzień dzisiejszy wykonujemy wszystkie nasze obowiązki i zadania na bieżąco. 

Pan Rymarczyk pytał o aptekę. Panie Radny, rozpoczynaliśmy przebudowę ośrodka zdrowia. 

Budynek ośrodka zdrowia jest budynkiem gminnym. Natomiast, usługi w nim czynione, 

pełnione, są pełnione przez podmioty prywatne. Tak w zakresie ochrony zdrowia, tak w 

zakresie stomatologii, jak i w zakresie chociażby apteki. My te pomieszczenia udostępnialiśmy 

i po wybudowaniu ośrodka zdrowia, po tym głębokim remoncie, nadal będą udostępniane. Jeśli 

chodzi o stomatologa, szybciutko znaleźliśmy miejsce wspólnie z porozumieniem z panem, 

który prowadził tą działalność i znaleźliśmy dla niego miejsce na ten czas budowy w Pisanicy. 

Bardzo dużo pracy włożyliśmy, ja osobiście i wiele innych osób w to, żeby usługi w zakresie 

ochrony zdrowia i lecznictwa były w Kalinowie dostępne. Udało nam się to. Nie będę 

opowiadał o kuchni, bo to nie ma żadnego znaczenia. Ta działalność funkcjonuje. Natomiast, 

jeśli chodzi o aptekę, ja zrobiłem wszystko, żeby pomóc dyrektorowi w tym, żeby ta działalność 

funkcjonowała. Łącznie ze znalezieniem lokalu pod tego typu działalność. Zapewne zwrócił 

Pan uwagę, że pracownica, która tam była, pracowała, że tak powiem, do możliwego końca w 

warunkach niezbyt przyjemnych, kucia, burzenia itd. Przynajmniej taka jest moja wiedza. 

Przepisy, które obowiązują w tej branży nie pozwoliły panu dyrektorowi tematu przeskoczyć. 

Na dzisiaj trwa remont. Co będzie dalej? Nie jestem w stanie odpowiedzieć. 



Kwestia przystanku. Proszę Państwa. 

- Tadeusz Rymarczyk: 

Nie ma budynku na to? Pomieszczenia? 

- Andrzej Bezdziecki 

Przecież powiedziałem. Panie Radny, znalazłem obiekt, w którym ta apteka mogła się mieścić. 

Ale w związku z tym, że branża ma swoje bardzo rygorystyczne przepisy, nie mógł otworzyć 

w innym miejscu niż te, które jest. A w tej chwili to miejsce już nie istnieje. Będzie po remoncie. 

Wierzbowo. Przystanek na Kolonii. Panie Marku, tu jakby do wszystkich Państwa, myślę tutaj 

o Milewie i pewnie jeszcze kilku innych miejscach. My rozmawialiśmy z przewoźnikiem na 

ten temat. Jeśli chodzi o Wierzbowo. Problem rozbija się o możliwość zawrócenia tego dużego 

autokaru. 

- Marek Nalewajko 

Na tej obwodnicy mógłby tam. 

- Andrzej Bezdziecki 

Panie Marku, rozmawiamy o autobusie, który ma nie wiem ile metrów, 40, czy tam ile. Jeśli 

mówimy o takiej aurze, jaka jest w tej chwili, przewoźnik mógłby to rozważać. Natomiast, 

biorąc pod uwagę sezon jesienny, zimowy i wiosenny, stwierdził, że nigdy nie zaryzykuje 

bezpieczeństwa przewożonych osób, zawracaniem takim autokarem w takich warunkach. To 

nie jest pojazd mały. Niestety, ja wiem, rozumiem sytuację. Ale nie jesteśmy w stanie wpłynąć, 

bo wiadomo, że te czasy, choć one są napięte, może udałoby się zmieścić. I tak jest jeśli chodzi 

proszę Państwa, o sytuację w Milewie. Podobnie jest z zatrzymywaniem się autokaru                    

w Milewie pod sklepem. Też wielokrotnie rozmawialiśmy z przewoźnikiem na ten temat. 

Proszę Państwa, w Milewie sytuacja była taka, że był budowany wiadukt nad S-ką i w tej 

rozbudowie wykonawca zgodnie z przepisami, wybudował zatokę autobusową i miejsce, gdzie 

autobus może bezpiecznie się zatrzymać. Oczywiście, organizacja ruchu zrobiona. Szanowne 

komisje, które się podpisały pod miejscem. I dzisiaj przystanek, jadąc w kierunku do 

Wierzbowa po prawej stronie, jest właśnie w tym miejscu. I żadna siła nie zmusi przewoźnika, 

żeby zatrzymywał się w miejscu niedozwolonym. A miejsce pod sklepem jest miejscem 

nieprzeznaczonym do zatrzymywania się komunikacji publicznej. Pani Iwonko, sorry. To, że 

się kierowca zatrzymywał, to była jego wola. Tylko i wyłącznie. Wczoraj dzwoniła do mnie 

mieszkanka Milewa. Rozmawialiśmy o umiejscowieniu przystanku w drodze powrotnej z Ełku 

na wysokości Osiedla Szeregowców. Więc tu powiedziałem, że rozpocznę rozmowy, bo to jest 

miejsce bezpieczne. Natomiast, miejsce, gdzie zatrzymywał się autobus pod samym sklepem, 

na zakręcie przy skrzyżowaniu, było miejscem niebezpiecznym. I dlatego kierowcy się nie chcą 

zatrzymywać. Miejsce przy drodze powiatowej naprzeciwko osiedla, to jest zupełnie zmiana 

dyskusji. W związku z tym, że ta droga w przyszłym roku będzie przebudowywana, ja już 

rozpocznę rozmowy z Panem Starostą i z Dyrektorem Wielgatem o to, żeby tam przystanek 

był. I żeby w drodze powrotnej ludzie nie musieli te 200 metrów wracać od tamtego przystanku. 

I tyle mogę dzisiaj powiedzieć. 

- Iwona Kulbacka 

Panie Wójcie, ja bym chciała zobaczyć, jak te plany wyglądają. Mi się wydaje, że tam powinny 

być dwie zatoczki koło osiedla. W jedną stronę i w drugą stronę. 



- Andrzej Bezdziecki 

Pani Iwonko, dokumentacja w Powiatowym Zarządzie Dróg. Mamy jakiś egzemplarz? Zajdzie 

Pani do nas. Może mamy egzemplarz. 

- Iwona Kulbacka 

Ale ja już kiedyś Sekretarza się pytałam. 

- Andrzej Bezdziecki 

Jeśli chodzi o. Teraz tak. 

Romanowo. Pani Radna Grądzkie, Pani Sołtys. Szanowne Panie, ja cieszę się z każdej 

wybudowanej drogi na terenie Gminy Kalinowo. Przypominam, że w tym roku budujemy ich 

7. O ile się nie pomyliłem, bo nie wiem, czy nie 8. Ale dobra, niech będzie. Wiem, że te potrzeby 

są i one są nieustające. Wiecie Państwo z raportu o stanie gminy, że tych dróg wewnętrznych 

to mamy ponad 400 km, więc trudno jest zrobić to za jednym razem. Ja przyjmuję proszę 

Państwa, wszystkie wnioski. I od Pani Radnej, i od Pani Sołtys, i od Pani Radnej, i od Pana 

Radnego. I nie chcę już tu wymieniać, bo jeszcze więcej wpłynie. Robimy proszę Państwa, co 

w naszej mocy. W tym roku inwestujemy w Gminie Kalinowo 20 000 000 zł. To jest rok, 

jakiego nie było nigdy. Ale potrzeby to i drogi, i kanalizacja, i oczyszczalnia ścieków                     

w Borzymach. Niezwykle ważna rzecz. Musimy jakby podchodzić do tego z pewną powagą. 

W każdym razie, będziemy o tym rozmawiali, jak będą się uwalniały jakieś środki. Zobaczymy, 

co będzie po wyborach. Bo do tej pory było inwestycyjnie nieźle. Natomiast, co będzie dalej, 

zobaczymy. 

Borzymy. Pan Sołtys pytał o plażę. Głównym naszym założeniem. W związku z tym, że plaża 

w Skrzypkach cieszy się bardzo dużym powodzeniem w okresie letnim, stąd nasz wniosek 

złożony na kwotę 2 000 000 zł. Dobrze pamiętam, Panie Sekretarzu? Dobrze pamiętam. 

Pierwsza sprawa. Budowy od nowa wymaga wieża nasza widokowa, która w tej chwili jeszcze 

stoi. Dożywa powoli swoich lat. Ze względów bezpieczeństwa trzeba ją wymienić. To jest 

pierwszy element. A drugi element w związku z tym właśnie, że jest tak duże zainteresowanie, 

chcemy troszeczkę zmodernizować i rozbudować tą część przy boiskach, zwiększając ilość 

miejsca do kąpieli, budując miejsce do cumowania jednostek pływających itd. Jakby nie mamy 

takiego konceptu już co tam konkretnie ma być. Natomiast, w momencie kiedy te pieniądze 

dostaniemy, będziemy siadać i wspólnie się zastanawiać, co jeszcze na plaży się przyda, żeby 

służyła mieszkańcom jeszcze lepiej niż w tej chwili.  

Stacze plaża, obóz. Podobna rozmowa, jeśli chodzi o ten obóz wie Pani. Tu podejrzewam, że 

sprawa będzie nieco trudniejsza. Bo obóz się tam odbywa, jak Pani wie od lat. Będziemy na ten 

temat rozmawiać. Natomiast tak. Nie jest to nasz teren. Bo jest to teren Lasów Państwowych. 

Cały dojazd. Niektórzy płacą mandaty, że jadą tam z łódkami na ryby i cumują. W każdym bądź 

razie, mówię o tym temacie, tak. 

- Wiesława Koźmińska 

Ale my w ogóle nie mamy plaży. Tu się modernizuje, poszerza. A w Stacze nie ma w ogóle. 

- Andrzej Bezdziecki 



Pani Sołtys, przyjmujemy Pani wniosek. Tylko to nie jest tak, że się uda zdecydować w ciągu 

roku. 

I Pan Sołtys z Kalinowa, drobne faux pas. Panie Sołtysie, ja bardzo dziękuję za pomoc                  

w organizacji dożynek. Bo o wielu powiedziałem, ale o Panu nie powiedziałem. A żeby nie ta 

pomoc sobotnia w dekoracji, to byśmy sobie nie poradzili. Także dziękuję bardzo. Jeśli chodzi 

o kolumbarium. Dokumentacja cała jest przygotowana, do realizacji w 2024 roku. Bo 

dokumentację i pozwolenie na budowę już mamy. Odpowiedziałem chyba już wydaje mi się na 

wszystkie Państwa pytania i uwagi. 

 

8. Wolne wnioski. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Wiesława Koźmińska 

Mam pismo od Pani Jolanty Piętek. Jak zbierałam podatki, poprosiła mnie o przedstawienie, 

jakim szybkim wzrostem rośnie jej podatek. I powiedziała mi, że w tym układzie, jak w dalszym 

ciągu będzie on rósł, ona zamyka inwestycje, interes, bo nie wyrobi. I tak mi napisała. Podała 

mi od 2015 roku do 2022 roku. Podatki u niej wzrosły o 130%. Co roku 10 000 zł. W każdym 

razie, pytała, prosiła, żebym zaznaczyła, co to będzie dalej. Inwestycje prywatne padną i nie 

będzie żadnych podatków. I przesłanie do Pana Wójta. Serdeczne pozdrowienia                                  

i podziękowania za współpracę. 

 

- Krystyna Olszyńska 

Ja zwracam się jeszcze w imieniu mieszkańców wsi Dudki i Kolonia, żeby tą drogę przysypać 

tą tarką taką, bo tak jest wyjeżdżona, że można pourywać koła. 

 

- Marek Nalewajko 

Ja to bym chciał Panie Wójcie, do PGR tam. Droga jest trochę taka powybijana. Tam równiarkę 

puścić, czy coś. 

 

- Marek Markiewicz 

Jeszcze w tych wolnych wnioskach chciałbym powiedzieć, jeśli chodzi o drogi. Dobrze byłoby 

wyrównać tamtą drogę dojazdową na Kolonię do Pana Stanisława. Tam się zaczyna też 

niefajnie dziać. Właśnie też uleciał mi tutaj temat. Ja wcześniej wspominałem na komisjach      

o dokonanie zakupu pojazdu asenizacyjnego, tak zwanego wuko. Dobrze by było pomyśleć       

o tym temacie, żebyśmy nie obciążali tych, którzy korzystają z takich usług z zewnętrznych 

firm, bo nie mają innego wyjścia. Dziękuję. 

 

- Iwona Kulbacka 

Ja jeszcze bym chciała też o drogi w Milewie, żeby po prostu były zrównane. Jeszcze chciałam 

się upomnieć o ten zjazd w Kalinowie z S61. Czy jakieś tam dyskusje są prowadzone? 

 

- Marek Markiewicz 

To ja mogę udzielić troszeczkę informacji na temat tego, bo rzeczywiście miałem zaszczyt być 

na otwarciu S-ki. Miałem możliwość nawet porozmawiania z Ministrem Infrastruktury,                



z bardzo ważnymi decydentami, z Dyrektorem Generalnej Dyrekcji Dróg i Autostrad                     

z Olsztyna. Na razie rozmowy są prowadzone, być może coś tam się uda ugrać. Na pewno będę 

też osobiście drążył temat i przez Pana Posła Kossakowskiego, który jest bardzo przychylny 

oraz Pani Senator Kopiczko też wstawiała się za tym problemem, żeby jednak uwzględnić            

i ułatwić naszym mieszkańcom komunikację bezpośrednią. Mi się wydaje, że Budimex już        

w jakimś tam etapie przygotował ten zjazd, bo asfalt jest wylany i że tam dużych pieniędzy nie 

trzeba będzie włożyć, żeby taki zjazd mógł powstać. Także temat jest jak najbardziej pilnowany 

i pilotażowany. Dziękuję bardzo. 

9. Zakończenie Sesji. 

 

 

 

 

Przewodniczący 

Rada Gminy Kalinowo 
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